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 !!!תודה מראש

כל שותפות שלכם  
 מחזקת את ידינו...

 עושים השנה שהסוכות לא יתעופפו...?? שיעור בהנדסה... מה
ימים... היה  563-למי שזוכר... בעצם אין כמעט סיכוי שמישהו יזכור... אבל פעם פעם... עוד לפני שהיה קורונה... לפני קרוב ל

התעופפו... ואז התגלתה פעם חג הסוכות... ולמי שזוכר בחג הסוכות האחרון היו רוחות חזקות וגשם שוטף והרבה סוכות 
תופעה מעניינת: היו סוכות שהתעופפו והיו סוכות שלא!!! היית יכול לראות חניה גדולה שיש בה עשר סוכות!!!! שבע 
התעופפו ושלוש לא... תעשה משהו... אז כמובן שהכל בהשגחה פרטית... אבל גם להשגחה פרטית יש ע"פ רוב הסברים על 

 זה עלול... יתכן שמצוה לפרסם את המידע הזה ואגב:)אז הסביר לי אחד שמבין קצת בהנדסה...  ם הגלוים()מה שנקרא ניסידרך הטבע... 
  (...לסוכות הקרוב גם להיות נפ"מ

הוא הסביר לי שלמרבה האבסורד... דווקא הסוכות היציבות ביותר שעשו להם את החיזוקים הכי טובים וחיברו את הדפנות 
מרים ועם אזיקונים וכו'... דווקא הסוכות האלו התעופפו ואילו הסוכות היותר רופפות... דווקא אחת לשניה עם הכי הרבה מס

 בזה?? העניין הוא פשוט מאוד:ש ההנדסאי ומה ההסברהם התנדנדו קצת... נעו קצת ובכל זאת "נשארו בחיים..." 
בצורה... ארבע דפנות אימתניות דבוקות  ברגע שמגיעה רוח חזקה ופוגעת בסוכה... אם הסוכה עומדת בפני הרוח כמו חומה

אחת לשניה בלי פשרות... הרוח מתחילה להצליף ולנקוש עם כל הכח בדפנות ו... ו... והרוח מתעקשת לחדור לסוכה... ו... 
וכעת נראה מי מנצח... כשככה זה נראה אז ברגע שהרוח מנצחת... אז היא פשוט מעיפה ודוחפת את כככל הסוכה כמות 

באמת הסוכה מתפרקת לגמרי... לעומת זאת: דווקא אלו שבנו סוכות יותר רופפות... ברגע שהגיעה הרוח וניסתה  שהיא ואז
לחדור לסוכה... בבקשה... ברוכה הבאה... היא נכנסה בין הסדקים של הדפנות... שרקה להם קצת בעורף... נדנדה אותם 

לאובייקט יותר מאתגר... לא היה פה איזה צבא קרבי של ארבע קצת... ביקרה... אמרה שלום לאושפיזין והמשיכה הלאה... 
ס"מ שרעדה כמה דקות כעלה נידף וזהו... הרוח  08דפנות אימתניים שנלחם בעקשנות... יש פה בסה"כ איזה דופן עלובה של 

 נכנסה דרכה ויצאה כלעומת שבאה. דרכה והכל בסדר... 
טובה קללה צריך להגיע למהנדס בשביל זה... זו גמ' מפורשת בתענית: זה הסבר הנדסאי מאוד פשוט ובסיסי... ואגב: לא 

והכה 'אחיה השילוני קללן בקנה אמר להם לישראל  ,שקילל אחיה השילוני את ישראל יותר מברכה שבירכן בלעם הרשע

ות שבעולם מה קנה זה עומד במקום מים וגזעו מחליף ושרשיו מרובין ואפילו כל הרוח 'ה' את ישראל כאשר ינוד הקנה

אבל בלעם הרשע  ,דממו הרוחות עמד הקנה במקומו ,באות ונושבות בו אין מזיזות אותו ממקומו אלא הולך ובא עמהן

מה ארז זה אינו עומד במקום מים ואין גזעו מחליף ואין שרשיו מרובין אפילו  'כארזים עלי מים'בירכן בארז שנאמר 

  "ו ממקומו כיון שנשבה בו רוח דרומית עוקרתו והופכתו על פניוכל הרוחות שבעולם נושבות בו אין מזיזות אות

כתוב כאן שבלעם היה לארג'... אם הוא מברך את עם ישראל... הוא מברך אותם שיהיו עוצמתיים... שיהיו גבבברים... שיהיו 
מגיע  אז זהו שלא!!!. גדול... חזקים... כן... בלעם לשיטתו... עין גבוהה נפש רחבה... הכל אצלו צריך להיות חזק... עוצמתי..

אחיה השילוני והוא פחות מפרגן... הוא דווקא מוכיח את ישראל ואפילו מקלל אותם... הוא אומר להם: אתם חלשים... אתם 
מתנדנדים כמו קנה... ותכל'ס אין לך ברכה יותר טובה מזו!! כן... החולשה של היהודי היא היא הכח הנצחי!!! זבחי אלוקים רוח 

 ה, לב נשבר ונדכה אלוקים לא תבזה!!! נשבר

זה שיהודי הוא רך!! שברירי... לא עקשן... יודע להגיד חטאתי... יודע שאפשר לטעות ולהגיד טעיתי זו האבטחה הכי גדולה 
בשביל יהודי!!! זה מה שמעניק ליהודי חוסן שהוא אף פעם לא נעקר לגמרי... גם אם מגיעה רוח מאוד חזקה ומנערת אותו... 
 הוא עושה את החשבון נפש שלו... הוא עושה בדק הבית... מתנער... מתעורר בתשובה... מרטיב מעשים טובים ושב ורפא לו... 

--- 
את המסר הזה צריך  אבל לא רק!!!את המידע הזה אנחנו צריכים לקחת לסוכות שאנחנו הולכים לבנות בחודש הקרוב.. 

ים ובאים... על חטא שחטאנו לפניך באימוץ הלב!!! לפתוח את הלב... לקחת לתשומת הלב גם בימים הנוראים הממשמש
להיות ערוך נפשית לפתוח כל מיני מוסכמות מאוד מאוד נוקשות וברורות ש... שזה אני וזה מה שיש... ואין!! אין על מה 

צ'אנס לכל מיני שינויים לדבר!!!! ובכל זאת... בשביל זה שוב מגיעים ימים הנוראים והכל שוב מתאפס... ואני צריך לתת 
בחיים שכבר ממזמן ברור לי שזה לא בא בחשבון... אז זהו שהשנה בפרט!! השנה הזו הוכיחה שכשמוכרחים עושים כל מיני 
שינויים דרמטיים בחיים... מי האמין שהשנה  הקולקציה שכבשה את כל השוק זה המסכה... מי האמין שכולנו נעטה מסיכה 

 כרחים!!! אז הכל יכול להיות... ההכרח לא יגונה... על הפנים... אבל אם מו
את ההכרח הזה אנחנו פוגשים מידי שנה בימים הנוראים... אני מוכרח להשתנות!! משהו צריך לקרות איתי... אני לא יכול 

תם להישאר לנצח ככה... לפגוש כל פעם מחדש את אותם חולשות... לפגוש כל פעם מחדש את אותם דברים שאני תקוע אי
מגיל שלוש עשרה... זה לא שייך! זה לא בחשבון!!! מה... אני מטאטא... שאיפה שהניחו אותו פעם אחרונה... שם הוא נתקע... 

דלות... מחליפות צבעים... טאטא... אני אדם!!! השערות שלי גולאיפה שתקח אותו הוא גם ישאר אותו מטאטא.. אני לא מ
כל שנה יותר מבוגר... ו.. ורק האישיות שלי תקועה באותו מקום?? היו לא תהיה!!! המשקל שלי משתנה... הפרצוף שלי נהיה 
היות דופן רועדת... ם!!!! השנה אני מוכן להתרכך... מוכן ל.. השנה אני פתוח לשינוייאני יוצא בהפגנה... הפגנות מותר לעשות.

 "כ אזוז קצת...  שלי ומוכן לקבל על הראש... לא יקרה לי כלום... אני בסה אני ניגש לרב
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 הגדיים... התיישים... והזקנים... לא רק בצאן של דוד המלך...
עיר שעלה כעת מישיבה קטנה לישיבה גדולה... מטבע הדברים הוא היה די לחוץ... יש לי קשר עם בחור אחד צ
בחורים... ומי יודע אם אתאקלם.. והנה!! אחרי יומיים הוא מתקשר אלי כולו  044סו"ס הוא נכנס לישיבה עם 

מה  מרוצה ומספר לי בהתלהבות שהבחורים המבוגרים בישיבה החליטו בינם לבין עצמם על מבצע מיוחד!!!
המבצע??? לקבל בסבר פנים יפות את הבחורים הצעירים משיעור א'... הוא מספר לי: רק הגעתי... ואחד 
מהבחורים האלטערס' ניגש אלי במאור פנים כולו מיוזע... שלום עליכם... ברוכים הבאים... איך קוראים לך? בא 

יד לי מה חסר... הבחור המבוגר נכנס אני אראה לך איפה החדר שלך... אחרי חמש דקות הוא שוב דופק... תג
לחדר והתחיל לבדוק... אה... אני רואה שחסר לך ארון... הוא מיד רץ והתרוצץ וגייס לו ארון... וכן הלאה וכן 
 הלאה... והבחור הזה נשמע בטלפון מאושר!! מבסוט!! הוא מרגיש בבית!! מרגיש שיש מישהו מבוגר שדואג לו... 

ון בהתרגשות... אני שמעתי איך הבחור המבוגר הזה רב ומתקוטט עם בחורים אחרים אותו צעיר מספר לי בטלפ
בישיבה בשבילי... הוא הפעיל את כל כובד המשקל שלו כבחור מבוגר בשביל שלא לתת לאחרים לקחת לעצמם 

 משהו שמגיע לי...   
!!! אותם בחורים מבוגרים חשבתי לעצמי: רבש"ע... הסיפורים האלו הרי כ"כ מוכרים לי!! רק מזוית הפוכה!

וותיקים ששולטים בישיבה ללא עוררים... הרי באותה מידה הם יכולים לקחת את השליטה שלהם למקום של 
אגו ואנוכיות ו... והרי כולנו מכירים את זה... ואילו אותם בחורים פשוט החליטו לקחת את אותו כוחנות אבל 

להם בשביל לדאוג לאחרים... לדאוג לצעירים שרק עכשיו  למקום הנכון!!! לקחת את הטון ואת השליטה שיש
 באו...

איזו עסקה משתלמת!!!! יש פה חומר גלם!!!! אני מבוגר... אני חזק!! יש לי מילה... יש לי  את כל המפתחות 
בידיים... וכעת לא נותר לי אלא לבחור לאן אני לוקח את השרירים האלו? האם לקחת את זה למקום של 

  זה הכל!!!! גו... או למקום של נתינה... אנוכיות וא
הבחורים המבוגרים האלו פשוט קנו את עולמם... הם פשוט לקחו את המעמד שלהם למקום הכי נאצל וערכי!!! 
הבחור הצעיר והמפוחד הזה... טוב לו על היום הראשון רק בזכותם... איזה חכם היה אותו בחור ששמע בקולי 

איזו מאושרת אותה כלה שרצתה שידוך דווקא  מידות...ים בה דגש על שהדגשתי לו שילך לישיבה ששמ
שישאר בינינו... יש כאלו  לא כולם מבינים את זה!!!! בין אדם לחבירו...מישיבה כזו ששמים בה דגש על 

מי אז זהו!!! ש )ולמה?? עזוב למה... אני מעדיף להשאיר את זה פתוח(שמסתייגים מישיבה ששמים בה דגש על מידות.. 
עיון בגמ' זה משהו  דקה!!!סברא  עדינה!!!שקצת מבין בעיון ובלומד'ס... יודע שסברא טובה באמת זו סברא 

  ע ד י נ ה ! ! ! מהסוג מוטוריקה 
כמו שאתה מבין שבשביל לנגן בכינור לא צריך להפעיל שרירים חזקים... כי אדרבה... ניגון בכינור לא שייך 

אדרבה ואדרבה... דווקא מי שעושה כוחות ומפעיל שרירים... דווקא עדינה... יקה למוטוריקה גסה... אלא למוטור
על הוא לא מצליח לנגן בכינור... היד שלו לא מספיק עדינה... לא מספיק יודעת לפרוט על הנימים העדינים... 

כים של בחור בעל כשרון ועוצמתי שמפגין עליונות והתנשאות ולא נאה לו לפתח רגישות לצר אותו משקל:
בעל גאווה!! אלא הוא גם פחות מבין בלימוד... כי יש לו משהו  לא רקהצעיר והחלש... בדרך כלל בחור כזה הוא 

לא הולכת עם מוטוריקה  גסההסברא... מקובלנו: שמוטוריקה  דקותלא הולכת עם  וגסותבאישיות...  לא עדין
 לא. ולא שייך פה סברא של בכלל מאתיים מנה.. לא.. ממש  עדינה.

--- 
איך הם מתייחסים לחלש...  במידת הרחמים והחמלה!!!גם דוד המלך וגם משה רבינו... שניהם נבחנו 

לשעפסאלע הקטן שאתה לא חייב לו כלום... וכבוד ותהילה לא תקבל ממנו.. אף אחד אפילו לא יידע שעשית 
הביאו... מפרש רש"י במקום )סוף  ויבחר בדוד עבדו ויקחהו ממכלאות צאן... מאחר עלות ושם!!!משהו טוב... 

שהיה רחמני, ומוציא הגדיים תחילה ומאכילן ראשי עשבים העליונים שהם רכים, ומוציא התיישים אחריהם "פרק ע"ח(: 

 ואוכלים אמצע העשבים, ואח"כ מוציא הזקנות ואוכלות השרשים, אמר הקב"ה: ראוי הוא זה להיות רועה את עמי..."
??? במילים אחרות: דוד המלך היה אלטער בחור שהיה אחראי מטבח בישיבה, ובישיבה היו בינינו... מה כתוב כאן

שזה הבחורים מקיבוץ ומעלה... ומטבע הדברים איך  -בשיעור ב' וג', והיו גם זקנות -בשיעור א', ותיישים -גדיים
השני של בני השיעורים זה הולך?? קודם אתה נותן לחברים שלך... אלה מהג'אמה... מהקבינט... ואח"כ למעגל 

 ומה שנשאר נותנים לפרגיות האלו... אלו שהגיעו עכשיו... 
אז זהו שלא!! דוד המלך ידע שהאילים הזקנים יכולים להסתדר... כי כידוע... אילים נקראים אילים מלשון חוזק 

מרפקים... הם עוד יסתדרו בלעדי... אני  יש להםלאילים יש קרניים חזקות(  )איילותי לעזרתי חושה... ואת אילי הארץ לקח וכדו'...
פה בשביל לדאוג לאלו שאין להם את המרפקים!!! אני פה בשביל לעשות צדק ומשפט ולדאוג שאחרון הגדיים 
מסתדר במקומו וישן על מטתו ולא חסר לו כלום...  לדאוג לצעירים זה לא פופולרי!!! מלכות בית דוד לאורך כל 

דמיתי. כי עוצמה אמיתית זה מלך כזה שנוהג נשיאותו ברמה ומפנק את הדורות שילמו על זה מחיר ת
אבל מי שדואג  העשירון העליון בוחר בו...מי שמפנק את המקורבים... אז אמנם  אז זהו שלא!!!!המקורבים...  

 ויבחר בדוד עבדו ויקחהו ממכלאות צאן... ה' בוחר בו!!!לחלשים 
 שתי ברירות... או שהחבברה יבחרו בך... או שהרבש"ע יבחר בך...אלטער בחור יקר: לפניך 

אם תהיה ככה זורם עם החחחברה ותשחק את המשחק ותשדר עליונות... החברה יאהבו אותך.. אבל ה' קצת 
פחות... ואם אתה תתייחס יפה לצעירים ותדאג למי שאין לו מרפקים כבוד גדול לא תקבל מזה מהחברה... אבל 

 שם עליך את עינו ובוחר בך... אבא שבשמים 
תעשה את השיקול שלך!!! אל תשכח בחור יקר... החיים האמיתיים עדיין לפניך... העתיד של חייך עדיין לוט 
בערפל... והחברים שלך בישיבה.. לא הם אלו שיישרו לך את הקרקע... אלא אותו אבא שבשמים שראה את 

וב... הוא זה שמופיע כשכולם נעלמים... הוא זה שכשכולם ההתייחסות שלך לבניו... הוא זה שמשלם שכר ט
 זוכר למזכיריו טובות זכרונות... -שוכחים

ודודי לי... אבל חוץ מזה... יש לחודש אלול עוד נא לא לשכוח שאמנם חודש אלול זה ראשי תיבות אני לדודי  
ודי ודודי לי" זו ההכנה ליום הדין... ראשי תיבות: איש לרעהו ומתנות לאביונים... ללמדך: שבדיוק כמו ש"אני לד

הרי לא פחות מזה.. איש לרעהו ומתנות לאביונים זו ההכנה המתאימה והראויה ביותר ליום הדין... בשביל זה יש 
בכל ישיבה בחורים צעירים וחדשים שבעוד תקופה קצרה הם כבר יתאקלמו וכבר לא יצטרכו אותך... אבל 

ה הם בגדר "אביונים"!!!! ואתה יכול בטיפ טיפה מאמץ לתת להם את כעת... בשלב הראשוני והמתחיל הז
 ההרגשה הטובה ולהכניס אותם לעניינים..

 

 שבת! -חוברת בשובי לירושלים
בתחילת בין הזמנים האחרון יצאה חוברת "בשובי 
לירושלים" על שבת קודש!!! העיתוי להוצאת חוברת 
הזו שמתמקדש בנושא של שבת קודש היא מכמה 

 סיבות.
בגלל שבאותו שבוע היה סיום של  ה הראשונה:הסיב

כי מיד אח"כ התחילו  והסיבה השניה:מסכת שבת.. 
 מסכת עירובין שגם היא.. כל עניינה שבת קודש... 

שבראש  והסיבה השלישית ואפילו העיקרית היא:
אנחנו  שבת קודש!!!השנה הקרוב... השופר שלנו הוא 
שבת של שביתת ה -נתקע בשופר של קול דממה דקה

ובזה יעלה זכרוננו לפניו יתברך... והיות וצריך ללמוד 
הלכות שופר וכוונות התקיעות, אזי הלכות שופר של 

וכוונות התקיעות של שנה זה  שבת...שנה זו זה הלכות 
ה אכסוף נועם שבת המתאמת ומתאחדת -"י

בסגולתך..." ולכן יצא לאור חוברת בשובי לירושלים 
הכנה לימים הנוראים... על שבת קודש... ממקום של 

 הכנה לתקיעות!!! 
עכ"פ כיון שחוברת זו יצאה ביומא דפגרא, לא פרסמנו 
וכמעט לא יצאנו בהפצה ובמכירת החוברת, ואשר 
ע"כ כעת שוב ניתן להשיג את החוברת לעת עתה 

 בכמות מוגבלת, במוקדים מסוימים אלו כלדהלן:  
 3052114350 :שפירא :אופקים

 

 1130321435 -אשדוד
 

 3023245320  רחובות:

 3040835390  9זבולון : חיפה
 

   3008043203 -9קבוץ גלויות    בני ברק:
 

 

  3040110401 דרייפוס( )פינת דסלר, משפחת 52חזון איש 
 

 3040835312 -אזור הרב קוק -רבי עקיבא
 

 .  11משפחת בוים רחוב השלושה 
 

 . 13רחוב נחמיה מרכז העיר:  : ירושלים
 

 . קומה ב' 49רח' הרב פרנק  :גןבית ו
 

 קומה ב' 20רובין  -ד' רמות
 

 339024003 12 חפץ חיים  קרית ספר:

--- 
 וכדי לא להשאיר את הנייר חלק: 

בימים אלו בדף היומי אנו עוסקים במסכת עירובין... 
איך לוקחים שכונה שמשותפת להרבה אנשים... 

והופכים אותה לרשות אחת... במילים אחרות: אם 
במסכת שבת היינו עסוקים בסגר!!! להגדיר מה זה 
רשות היחיד ש.. שאסור להוציא ממנה לרה"ר... הרי 
כעת העבודה שלנו הפוכה... אדרבה... איך מערבים!! 
איך מכשירים אפשרות לפתוח את הסגר ולאפשר 

התקהלויות ציבוריות באופן מבוקר שזה יקרא רשות 
בפנינו  ו.. יפתחאחת... יתן ה' ועסק התורה דעירובין.

שערי רווחה ונזכה להתפלל בימים הנוראים ברב עם 
 ברשות אחת, 

עכ"פ יש שני מסלולים עיקריים איך לוקחים קהלים 
ומגזרים שונים ומאחדים אותם לרשות אחת... או לחי 

לחי זה מסלול אשכנזי... המאבקים או קורה!!!! 
המחיצות והגבולות והאויבים  המשותפים...

מכריחים אותנו ליצור גבולות המשותפים ש
משותפים... זה מה שמאחד אותנו... אבל חוץ מלחי 
יש מסלול נוסף... זה כבר מסלול ספרדי... קורה!!!! 
כולנו תחת קורת גג אחת... כולנו יהודים... כולנו בני 
איש אחד נחנו... כולנו אומרים שמע ישראל וכולנו 
נכנסים בשער אחד ותחת קורה גג אחת בבית 

העיר לי משהו על דרך  ואם הגענו לכאן..מקדש... ה
 על המליצה ש... שמה הפלא שהסימן בשו"ע שמדבר

 ק..ג... ודו"-לחי וקורה הוא סימן שס



 

  

תפסיק לדחוף את האף שלך... 
 די!!!!

יום הדין ממשמש ובא... וצריך לחזור בתשובה כמו 
 כל שנה!!!

אבל השנה!!! השנה צריך לקחת בחשבון שיש גם 
דברים אחרים שצריך לחזור עליהם בתשובה... סו"ס 
לשנה הזו היה אופי אחר... כל אורח החיים שלנו היה 
מאוד שונה... אני מתאר לעצמי שהשנה הרבה פחות 

ע ורכילות מכל שנה אחרת... גם פגמנו בלשון הר
הרבה פחות חטאנו בכבוד בית הכנסת וכן הלאה וכן 
הלאה... בקיצור: המפה של הזכויות והחובות בשנה 

 הזו היא מפה מאוד שונה בייחס לשנים אחרות... 

אבל!!! צריך לקחת בחשבון שכמו שעברנו פחות 
עבירות בשנה זו... ככה במקביל יתכן שישנם עבירות 

מסוג אחר שסיגלנו לעצמנו כתוצאה  חדשות
מהתקופה היוצאת דופן שעברה עלינו... בקיצור: 
המפה השתנתה!! ואם כך צריך לעדכן אותה!! השנה 
אי אפשר להקריא את הרשימה משנה שעברה... 

 צריך לבחון את הנושא מחדש...

---  

אז תרשה לי לפתוח חטא מסוים!! שאנחנו צריכים 
ה... והאמת היא שהחטא לחזור עליו בתשובה שלימ

הזה הוא בכלל לא קשור בהכרח לקורונה... אבל 
הקורונה הציפה אותו על פני השטח באופן בולט 
מאוד... ובכן: מהו החטא המדובר??? אז בלשון 

 -מושאלת קראתי לזה

  אסור לדחוף את האף לעסקים של הרבש"ע!!!!!

מה אני מתכוין?? אם אני עכשיו חוזר עם שקיות 
מהחנות... האם זה יפה לדחוף את האף כדי עמוסות 

 לא!! זה לא יפה...לראות מה יש לי בתוך השקית?? 
ואם אני עכשיו מחזיק בידיים דף פירוט חשבון של 
העובר ושב... זה יפה לדחוף את האף ולהסתכל מה 
המצב חשבון שלי?? לא!!!! למה לא??? כי מה זה 

אליך... עניינך... אם הייתי רוצה עזרה הייתי פונה 
ואם אתה חושב שצריך לתת לי כסף... אז בבקשה... 

 תביא... 

אבל סתם לדחוף את האף ולהכניס את עצמך 
לנושאים שלא קשורים אליך? זה לא התנהגות!!!! 

 עד כאן נכון??  אסור לדחף את האף!!!!

הקב"ה מנהל את כככל  אז זהו!!! שעל אותו משקל:
סטיקה העולם.. ולנהל את העולם מדובר בלוגי

מערכתית אדירה בקנה מידה אטמוספרי... ואילו כל 
הימים דיו... ובני אדם לבלרין וכו'... אין יכולים לכתוב 
חללה של רשות... בקיצור: לנהל את העולם זה משהו 
גדול!!!! ענק ענק ענק!!!! הרבש"ע אף פעם לא 
הטריח אותך ולא ביקש ממך שתעזור לו בניהול 

עה רוחנית על העולם בודאי שיש )השפשל העולם...  הטכני

לנו.... זה כל תפקידו של יהודי... אבל לא בטכני!!! בששת ימי 
בראשית אדה"ר לא נולד... ולא הושיט אצבע במעשה בראשית 

והנה.. יום אחד הקב"ה החליט מאיזו סיבה   עצמו(
שתהיה שצריך שיהיה קורונה בעולם... איך כולנו 

 הגבנו?? 

ה!!! מה פשר הפאניקה הזו?? כולנו נכנסנו לפאניק
דחפנו את מה טמון בפאניקה הזו??? במילים אחרות 

פתאום נזכרנו שיש  האף לעסקים של הרבש"ע!!!!
רבש"ע שהיה אמור לנהל את העולם... ורגע... אולי 
הוא לא מסתדר... אולי העולם מאבד שליטה ח"ו... 

 עכשיו שלא תבין לא נכון:אוי... מה עושים... אבאלה... 
אם צריך לעשות משהו בחובת ההשתדלות.. אז 

כי הרבש"ע רוצה שנעשה משהו  צריך!עושים כי 
לדחוף את מסוים... אבל פאניקה? פאניקה זה כבר 

פאניקה זה לנחות מהחלל ביום בהיר  האף!!!!
ולהחליט שאני דוחף את עצמי לעסקים של 

 הרבש"ע...

 )נקטתי בסיטואציה רק בשביל להמחיש את האבסורד...

שאני מסופק אם חלק מהקוראים יבינו על מה אני מדבר... עכ"פ 

אתה מכיר את  ובכן: מי שמכיר את זה.. יחייך חיוך גדול.(
הסיטואציה הזו שאתה לוקח אחריות על איזשהו 
תפקיד ציבורי מסוים... אם זה בבית כנסת או על 
המטבח בישיבה או באוצר הספרים וכיוצ"ב... ואתה 

ם ולילות ושעות ע"ג שעות ועובד כבר משקיע שם ימי
לבד לבד... אף אחד לא הציע לך עזרה ואף אחד לא 
מושיט יד... ואתה נאלץ לעשות הכל בכוחות עצמך... 
ואז!!!! אחרי שהכל כבר כמעט מסודר... פתאום 
מישהו נוחת מאיזה ענן... הוא בבת אחת מגיח 
ומכניס את עצמו לנושא... ומתחיל לכוין את התנועה 

הוראות... רגע... מה קורה עם זה ומה עושים  ולתת
עם זה... ולמה זה עדיין לא מסודר?? אה...?? מכיר 
את הפרצופים האלו שמופיעים כפטריות אחרי 
הגשם?? אתה מכיר את האורח הזה שנוחת בבית 
כנסת שכבר מנוהל ארבעים שנה... והוא פתאום דואג 

.. ההההלו.מי יגש ש"ץ ומחפש אם יש בעל קורא... 
היינו פה לפניך ונהיה פה  מה אתה דוחף את האף???

אחריך!!! הסתדרנו עד עכשיו בלעדיך... מה אתה צץ 
לנו פה ומרגיש שאי אפשר להסתדר בלעדך?? מכיר 

 את הסיטואציות האלו? מי שמכיר מכיר... 

יש רבש"ע גדול  עכ"פ זה בדיוק מה שקורה איתנו!!
מורכבים  שמנהל את העולם... ויש אינספור דברים

שהוא עושה בעולם לבד ואתה בכלל לא מוטרד איך 
זה קורה ואיך זה נעשה... הגוף שלך מתנקה 
מהפסולת ואתה בקושי זוכר לברך אשר יצר... יש 
אינספור מחלות  והסתבכויות שקיימות!!! ועלולות 
רח"ל לצוץ בכל רגע... והוא יתברך מסדר את 

לא מטריד  העניינים ואתה בכלל לא יודע... וזה ממש
אותך... אתה אפילו לא זוכר להודות לו על זה... 
והנה... יום אחד הרבש"ע החליט להביא לעולם איזה 

 משהו שנקרא קורונה!!!!

הופה!!! פתאום כולנו נחלצנו חושים... ונכנסנו 
לפאניקה איך עוזרים לרבש"ע לפתור את הבעיה... 

 עד היוםבוקר טוב אליהו!!!! איפה היית עד היום? 
הכל היה בסדר... לא צינתור... לא שבץ... לא סכרת.. 
לא לחץ דם.. ולא קשיי נשימה... לא פריצת דיסק...  
ולא אי ספיקת כליות... כל זה לא הטריד אותך... לא 
ניסית לעזור לרבש"ע... השארת לו את זה... סמכת 
עליו שהוא מסתדר מצוין עם הרשימה הזו... גם 

 כשאתה לא בתמונה.. 

פתאום הגיעה איזה קורונה... ואתה פתאום נדחף 
 ונחלץ חושים??? 

 סליחה... זוז לצד!!! מה אתה דוחף את האף שלך???? 

ושוב: אם צריך לעשות משהו... אז צריך!!! צריך ללבוש 
זה  צריך!!!וצריך לשמור מרחק כי  צריך..מסיכה כי 

רצון ה' וזה מה שהוא דורש מאיתנו בתור חובת 
פאניקה זה כבר לדחוף אבל פאניקה???  השתדלות...
כאן זה כבר עוד אחד מאינספור בעיות  את האף!!!!

שעלולות לצוץ בחיים... ואתה "מכבד" את הרבש"ע 
שיעשה את זה בלי שיערב אותך ובלי שיעדכן אותך 
במורכבות האינסופית שיש בזה... ורק בייחס קורונה 
 פתאום צצת והחלטת לדחוף את עצמך בכח לנושא.

 לדחוף את האף!!זה נקרא 

--- 

רוצה עוד דוגמא אחת מני אלף של דחיפת אף?? 
בחורים שדורשים דירות... אני שואל אותם למה?? מה 
פירוש למה... כי... כי אחרת מה יהיה איתי...  כל 
החיים אני אצטרך לשלם משכנתא... ואז אני שואל 
אותו: בחור יקר... סליחה על ההתעללות: אתה בטוח 

יו לך ילדים?? אתה בטוח שיהיה לך שלום בית עם שיה
אשתך... לך תדע... אולי אתם תתגרשו??? רגע... אתה 
בכלל בטוח שתאריך ימים?? ואשתך.. מי ערב לך 
שהיא תאריך ימים?? ואתה בטוח שכל הילדים שלך 
יהיו בריאים?? מה אתה עושה עם כל הרשימה הזו 

אם רק שאתה מבין לבד שזו רשימה די כוללנית ש
תרצה אני יכול להיכנס איתך לפרטים ולפרטי פרטים 

??? נו... מה מוכרותולמנות לפניך רשימות ארוכות ו
 עושים עם כל הרשימה הזו שהזכרתי???

מה עונה לי הבחור: על זה נאמר: ה' יעזור... בשביל זה 
יש רבש"ע שמנהל את העולם...  אה... אם יש רבש"ע 

הנוספות שיכולות לצוץ ובייחס לכל האינספור בעיות 
לך בחיים.. אתה מבין שזה עניין שלו יתברך וה' 

למה ירחם... אז מה נפלת על הנושא של דירה?? 
בדיוק בנושא הזה אתה דוחף את האף שלך ומחליט 

 שהרבש"ע לא יכול להסתדר בלעדיך???

בכל טירדה אחרת בהמשך החיים... אתה נותן 
. ואילו ברגע לרבש"ע לדאוג לך ואתה לא מתערב לו..

שזה הגיע לדירה... פתאום עלה לך הפיוז ואתה דוחף 
  זה לא יפה לדחוף את האף!!!!את האף שלך??? 

כי  אלף!!!!ואני מדגיש  אלף...הנה לך דוגמא אחת מני 
לכל אחד מאיתנו יש את הדחיפת אף הנקודתית 
שלו!!! לכל אחד יש את הקריזה שלו... את היבלות 

שמלחיץ אותו בחיים ושם יש הרגישות שלו שזה מה 
לו נטיה לדחוף את האף בעסקים של הרבש"ע... אז 
חבר שלי החליט לדחוף את האף שלו בתחום המסוים 
של דירה... מאיפה יהיה לי כסף לדירה... ואילו אני... לי 
יש את הגו'קים שלי... אני מפחד מבדיקות דם... אני 

אני רועד ממחלות מסוימות שזה מלחיץ אותי... פה 
דוחף את האף שלי לעסקים של הרבש"ע.. וכן הלאה 
וכן הלאה... כל אחד והמשקעים שלו והריאקציות שלו 
בחיים ששם הוא מחליט לדחוף את האף ולעזור 

 לרבש"ע... 

אז שוב: ה"דחיפת אף" הזו קיימת אצלנו באינספור 
וריאציות בחיים... רק בשנה האחרונה.. בקורונה זה 

ח באופן מאוד בולט ובוטה.. כי פשוט צף על פני השט
בסה"כ הרי כולנו מקפידים על ההוראות... כולנו 

3 



 

  

לובשים מסכות ושומרים על מרחק... אבל יש 
רק מתוך  אותו דברכאלו שבוחרים לעשות את 

פאניקה!!!! מתוך דחיפת אף לעסקים של 
 הרבש"ע... 

כלפי עצמנו והחטא הוא כלפי מי??  וזה חטא!!!!
למה אתה מתעלל בעצמך?? למה  בעיקר!!!!

אתה חוטא על הנפש שלך??? למה אתה מכניס 
את עצמך לעסקים של הרבש"ע שהם גדולים 

 על המידות שלך...???

ועל זה צריך לחזור בתשובה בראש השנה 
למה אנחנו מתעללים בעצמנו?? למה  הקרוב!!!

אנחנו מדאיגים את עצמנו בדאגות שלא 
וחפים את האף קשורות אלינו??? למה אנחנו ד

 בעסקים של הרבש"ע???

 זה לא צחוק!!! הפאניקה שלנו עולה לנו בחיים...
אנחנו סובלים מזה... זה הורס לנו את איכות 
החיים... וכמובן!! כמובן שיש לזה השלכות 
ישירות לעבודת ה' שלנו... ממילא!!! הנושא של 
הדאגה והפאניקה בכל הדאגות בחיים... מי 

)אני לוקח ל מה אני מדבר... שסובל מזה ומבין ע

בחשבון שיש כאלו שלא מבינים במה מדובר... אני מקנא 

צריכים לדפוק על  בהם... דא עקא שהם מקנאים בי(
השלחן ולהבין שזה חטא!!! זה חטא שצריך 

"יעזוב רשע לטפל בו.. אז לא הייתי קורא לזה 
ואיש און אבל בהחלט הייתי קורא לזה " דרכו"

אגות המיותרות שלנו בחיים הד מחשבותיו..."
ואם הדאגות האלו מכתיבות לנו את  אוון!!!זה 

המצב רוח של החיים אז הגיע הזמן להגדיר 
אותם כחטא!!! ויעזוב... איש און מחשבותיו 
וישוב אל ה' וירחמהו..." כן... צריך לחזור על זה 
בתשובה!!!! פעם חשבתי שהדאגות האלו הן 

יפול רגשי או סתם סבל... שצריך בשביל זה ט
פסיכולוג... עד שקלטתי שזה חטא!!! כשקלטתי 

 שזה חטא... אז נגשתי לטפל בזה...

--- 

נו... מה הפתרון לחטא הזה? איך מפסיקים 
 לדחוף את האף????

הפתרון היחיד שהצליח אז תתפלא לשמוע... 
פשוט התחלתי לאגור את כל  לעבוד עלי!!!!!

 רשימת הצרות והתסבוכות שאפשר להסתבך
בחיים... ואל תחשוב... זו עבודת נמלים!!! 
הלכתי לרופא שיניים... ישבתי אצלו חצי שעה... 
תביא לי את כל הבעיות האפשריות שיכולות 
להתפתח בחניכיים ובשינים ובלסתות ובריחת 
עצם.. יצאתי עם רשימה... הלאה... משם הלכתי 
לרופא משפחה... תן לי את כל רשימת המחלות 

שר רק להילחץ מהם בבדיקת האפשריות שאפ
דם... משם הלכתי לאיזה חבר עיריה שהוא גם 
מבין במשפטים אמרתי לו: תפרט לי את כל 
התביעות והסתבכויות והקנסות והטפסים 
והתלאות שאפשר לעבור עם העיריה.. ועם 
המערכת המשפטית... הלאה... עברתי משם 
לאיש מכבי אש.. תן לי את כל הטרגדיות 

נפילות מגובה רב... ושריפות.. האפשריות של 
וקצר חשמלי וגז והדברה... ונפילה ממעלית 
וילדים ברכב וכו' וכו'... משם עברתי למשטרה... 
תביאו לי את כל סוגי הנוכלים והעקיצות 

והגנבות שעלולות לקרות... ובקיצור: אני עדיין באמצע 
הרשימה... החלטתי שאם כבר אני מתעלל בעצמי... 

הסוף... אם החלטתי לדחוף את האף בא נתעלל עד 
שלי לעסקים של הרבש"ע ולהיות בלחץ מאחת 
הצרות המתרגשות ובאות לעולם... אם כבר אז כבר... 
בא נאמץ את כככככל הבעיות והמחלות והאסונות 
ביחד... נערוך ונעמיד אותם בצורה מסודרת כדי 

שמי שרוצה לדחוף את האף שלו  שיהיה מבחר!!!
יים.. שיהיה לו אפשרות לבחור לאיזה ולהיות בלחץ בח

ולא דאגה נקודתית הוא מחליט לדחוף את האף... 
 תאמין!!!! מסתמן שזה הפתרון!!!!

ברגע שעמדתי מול רשימה מידי מידי ארוכה של צרות 
 דווקא זה פתאום הרגיע אותי!!!ומחלות וסיבוכים... 

למה?? כי ברגע שאתה עומד מול אינספור בעיות 
ת בחיים... אתה מקבל סחרחורת... ואז שעלולות להיו

אתה אומר לעצמך.. די די די... תעזוב אותי... יש גבול... 
גדול עלי... אני מבין שהרשימה הארוכה הזו גדולה על 
הלב... ובשביל זה יש רבש"ע... שהוא אמור לחלוש על 
כל התיקים האלו... כל טוב... אני מרים ידיים... לא 

ה מסכים שיש רבש"ע ביחס מתערב לו...  אה... את
לכל הרשימה הארוכה הזו??  אם ככה... אז תשאיר לו 
גם את הדאגה הנקודתית שכעת מטרידה אותך!!!! 
כן... זה הדבר היחיד שהצליח להרגיע אותי בשיא 
הלחץ של הקורונה... בשיא הקורונה הדבר היחיד 
שהצליח להרגיע אותי... שפתאום ראיתי אמבולנס 

ולי נבהלתי... אוי... בטח מישהו פה שמגיע... וכל כ
קיבל קורונה... ואז אמרו לי שלא!!!! יש פה מישהו 
שהתפנה  מחשש להתקפת לב!!! אה... התקפת לב?? 
זאת אומרת: שעכשיו צריך לפחד לא רק מקורונה 
אלא גם מהתקפת לב?? אה... לא! יש גבול!!! אין  לי 

ברירה  מקום פנוי בנפש לפחד מעוד משהו... אז אין לי
אלא להחליט שה' יעזור.. אה... ה' יעזור???   אז אולי 
הוא גם יעזור בייחס לקורונה... אה... איזה רעיון... 

 פתאום הרבש"ע שובץ גם בקורונה.. ומשהו שם נרגע.

כן... מי שלא מצליח להרגיע את עצמו שהכל בידיים 
של הקב"ה... השיטה הטובה ביותר זה להעמיד בפניו 

האינסופית של החרדות והלחצים את הרשימה 
וההיסטריה המוצדקת שיכולה להיות לנו מאלף ואחד 
בעיות אחרות. ואז "מחוסר ברירה" הרבש"ע נכנס 

 לתמונה ורפא לו...

--- 

אגב: במאמר המוסגר: אף פעם לא הבנתי למה בכל 
 05-דבר ששייך לגוף האדם... המספרים מתחילים מ

לך... במוח יש עשר  מיליון ומעלה!! הנה... אני מקריא
מליארד תאי עצב... כל תא שולח מאה אלף סיבים 

)כלומר:  -ל"קשרים" שהם בעצמם אלף מיליון מיליון

צר לי... אין מקום ביריעה  עשר ועוד חמש עשרה אפסים אחריו...

ובגלגל העין יש שבע מיליון  לכ"כ הרבה אפסים...(
ריאות יש עשרות מיליונים נואדיות -חיישנים. וב

שקולטות אויר... והעורקים והוורידים... אל תשאל.. 
מספרים מלחיצים עם המון המון המון אפסים...   

למה?? מה זה המספרים ההזויים האלו??? למה 
הקב"ה עשה את גוף האדם כזה מסובך עם מלא מלא 

 מלא מלא.. כזה כזה.. ארוך כזה?? 

שאם פעם הרפואה  רוצה שאני אגיד לך מה הסיבה???
פרמיטיבית והיום הרפואה מאוד מתקדמת...  היתה

 אתה יודע מה הכוונה??

מגוף  555555.0%-שפעם לרפואה היה מושג ב
האדם... ואילו היום הרפואה התקדמה יפה וכעת 

מגוף האדם. זו  55555.00%-יש לה מושג ב
התקדמות? בהחלט! אבל זה לא סתירה שאחרי 
ההתקדמות עדיין נשארו מיליארדים של תאים 

צבים שנשארו נטו בידיים של הקב"ה שהוא וע
היחיד שיכול לשמור עלינו!!! ומי שקצת מכיר את 

בשביל זה!!! הרפואה מקרוב יודע שזה ממש ככה... 
הקב"ה עשה את גוף האדם כ"כ  בדיוק בשביל זה

כ"כ מורכב ומסועף... כדי שכמה שהרפואה 
תתקדם והיא תצליח בגאווה לטפל במאה אלף 

ארו לה בפוטנציאל עוד מאות בעיות עדיין יש
מלייאדים של דאגות שרק הקב"ה יכול להם ולא 
נותר לנו אלא לשאת עיניים אליו!!! טוב לדעת את 
זה.. כי מי שלא מבין את זה ותקוע לו בראש 
שהרפואה מתקדמת אז נכונו לו הרבה אכזבות 
ומשברי אימון ברפואה כי בן אדם מגיע לרופא... 

רוס... ושוב ויראלי... ושוב ושוב הרופא אומר לו וי
לא יודע מה זה... ותנוח.. זה יעבור... ואז הבן אדם 
שואל: סליחה אדוני הרופא: את זה גם אני יודע 
להגיד... אם זה מה שאתה יודע להגיד... אז בתור 

 מה אתה נחשב רופא יותר מכל סנדלר אחר???

הרפואה כיום בהחלט  ומה התשובה?? אדוני היקר..
אם פעם היא ידעה אפס אפס אפס  מתקדמת...

אז עכשיו היא יודעת אפס אפס אפס  ...0נקודה 
אבל בייחס למה שהיא עדיין לא  ...00נקודה 

יודעת..?? אוהו... אין לנו על מי להישען אלא רק 
ורק על אבינו שבשמים... עינינו לך תלויות עד 

)ממילא גם כשרופאים מייאשים.. זה שתחננו ורק אתה!!! 

ייאש... אבל זה מייאש רק בייחס לאפס אפס אפס אולי מ
 אחוז שיש להם שמץ של אחיזה בו( 00נקודה 

את התפיסה הזו אנחנו מוכרחים לקלוט!!! כי 
ברגע שבן אדם חי בתחושה שבגגגדול העניינים 
בשליטה... אז ברגע שיש לו איזושהי דאגה 
מסוימת... ברגע שיש לו פינה אחת בחיים שהיא 

ה והוא לא יודע לגמרי איך זה לא לגמרי סגור
יסתדר... אז הוא פשוט תקוע!! הוא לא נרדם 
בלילה... הוא לא יכול להתחתן עד שלא יסבירו לו 
איך הנושא הזה פתיר... הוא לא יכול לשבת וללמוד 
תורה כי הוא לא יודע מה יהיה בעתיד הרחוק... 

שלנו להרגיע אותו!!! זה פשוט  והדרך היחידה
ת המפה האמיתית של החיים... ולהוכיח בפניו אלפרוש 

לו מיניה וביה... שאם אתה באמת ריאלי ואתה באמת 
רוצה לדחוף את האף שלך לעסקים של הרבש"ע אז יש 
לנו בשבילך עוד אינספור דאגות משמעותיות בחיים 
בשלל נושאם שהם לגמרי לגמרי לא בשליטתך... על זה 

בה "אם בטלת מן התורה יש לך בטלים הרנאמר: 
הרבש"ע עשה את העולם מסובך בכוונה...  כנגדך"!!!

בשביל לעזור לנו להרים ידיים מהר!!! כדי שיהיה לנו קל 
לקלוט שגם האדם הכי מוצלח והכי עשיר והכי בעל 
אפשרויות הרי לולי ה' עזרתה לי יש לו מספיק בטלים 
שיכולים לשבש לו את הסדר יום...  אז בבקשה!!! נקבל 

יש רבש"ע!!!! והוא מנהל אותנו... החלטה ונבין: ש
ונפסיק לדחוף את האף שלנו לפי כריזה ולהחליט איפה 
מתחשק לנו להחליט שפה הרבש"ע לא מסתדר 

 בלעדינו... למבינים בלבד...  
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   היערכות שיא בירושלים לקראת הקדמת העליה לרגל בשבועיים...

 דרמה בירושלים!!! ההיערכות והתכונה זינקה בבת אחת להילוך הכי גבוה... והכל נעשה בקדחתנות...
הסיפור התחיל בשבוע שעבר ביום חמישי כ"ט במנחם אב... חצר בית יעזק נפתח כמידי ליל ערב ראש חודש... השולחנות כבר 
ערוכים בסעודות גדולות כמיטב המסורת... ודווקא שררה אופטימיות... הערכה היתה שבשעות הקרובות הולכים להגיע לכאן 

הבוקר יהיה פה הכרזה מקודש מקודש.... צוות המטבח כבר התחילו לעסוק  אלפי עדים שיעידו עדות החודש... ובעזה"ש עד
בתיקון ליל ערב ר"ח לאוקמי שכינתא ולחבבה על בעלה... אבל תכל'ס... חיכו וחיכו... והגיע הבוקר והמשיכו לחכות שמישהו יבא 

והים של מבשרת ירושלים והסתכלו להעיד עדות החודש... וגארנישט!!! אין!! אף אחד לא מגיע!!! הצופים עלו להרים הגב
במשקפות אולי... אולי מישהו כן מגיע אי שם מאזור גוש דן... או אולי מעלה אדומים...  עד... עד שהגיע חצות היום!!!! שאז זהו... 
סטופ!!!! לא מקבלים עדות החודש מן המנחה ולמעלה.. רבן שמעון בן גמליאל שעד כה ישב שם בעלית בית יעזק והמתין 

 עדים... יצא וירד לעם... וכעת נפל דבר בירושלים!!!!ל
 השמועה עשתה לה כנפיים... ו... וכל ירושלים כמרקחה... לא יאומן... ראש חודש אלול יוצא מעובר...

אתה יודע מה המשמעות??? זה אומר שראש חודש אלול יוצא ביום ששי!!! ו... ואם ר"ח אלול יצא ביום ששי.. מה זה אומר??? 
 ש... שבעוד חודש... א' בתשרי עלול לצאת ב... ב... בשבת קודש!!!  אוה אוה...  ש...

אתה יודע איזה השלכות מרחיקות לכת יש לזה??? דבר ראשון: ברגע שר"ה חל בשבת... הרי חז"ל גזרו שאסור לתקוע בשבת 
... איפה??? בבית המקדש... או אפילו בכל גזירה שמא יעבירנו ברשות הרבים... חוץ!!!! חוץ ממקום אחד ויחיד שכן מותר לתקוע

ז' או ח' בתשרי לקראת -נו... ומה זה אומר?? זה אומר שאם בכל שנה הגל הראשון של עולי הרגלים מגיע ב )לפי הרמב"ם..(ירושלים 
. מאוד מעט אנשים יום כיפור... והגל השני והעיקרי מגיע כבר לקראת חג הסוכות... ואילו לפני ראש השנה בדרך כלל זה די דליל..

)סו"ס התקופה הזו של ירח האיתנים היא הכי עמוסה בשנה... לא לחינם זה נקרא יכולים להרשות לעצמם להקדים להגיע לקראת ראש השנה... 

זה שיא זמני הגתות  חג האסיף שזה הזמן שמסתיים יבוש התבואה בגג והכנסתה לאוצר... ובדיוק אז זה הלקיטה של התמרים והרימונים... וגם בדיוק עכשיו
אפשר לעזוב את הכל שבהם  דוריים את הענבים והיין... ואל תשכח שזו גם העונה של לידת הצאן... מתעברות באייר ויולדות בתשרי... ממילא זו עונה בוערת שאי 

תקיעת שופר והמקום אבל השנה שבכל ארץ ישראל אי אפשר לקיים מצוות  ולהקדים לבא מערב ראש השנה ועד מוצאי שמחת תורה...(
היחיד שאפשר זה רק ירושלים... ממילא השנה כמעט כככככולם ללא יוצא מן הכלל יעשו שמיניות באויר ויגיעו כבר לקראת 

 ראש השנה... 
זאת אומרת: הועדה המכינה לקליטת ההמונים ברגל.. שעד אתמול הם ידעו שיש להם זמן להיערך עד אחרי יום כיפור... פתאום 

חודש אלול!!! ברגע שהחודש התעבר... המשמעות היא שהעויילם הולך להקדים בשבועיים להגיע!!! אין לך מושג  בערב ראש
איזה היערכות זו... צריך לגייס בבת אחת עוד אלפי כבשים... ועוד כמויות של קינים ש... שבנינו על ה"בריכות" של השבועיים 

 הנוספים שחשבנו שיהיה לנו...
ם לקחת בחשבון שברגע האחרון... אחרי כל ההיערכות הגדולה... אחרי כל העויילם הגדול שיגיע לירושלים וכמובן!!! צריך ג

לר"ה שחל בשבת... יכול להיות שברגע האחרון יקרה מה שקרה היום... כמו שהיום היינו בטוחים שיקדשו את החודש בזמנו וזה 
!! שפתאום לא יקדשו את החודש... או שרבן גמליאל יחליט מאיזה לא קרה... הרי בא' בתשרי זה שוב יכול לקרות אותו דבר!

שיקול שיהיה... שהוא רוצה לעבר את החודש... ואפילו שוגגים ואפילו מזידין... ו... ואז פתאום יתברר שר"ה חל ביום ראשון ולא 
 בשבת!!! 

מליאל יהיה איזה שיקול בהנהגה לדחות דווקא את ר"ה ליום ראשון... ולא )אי אפשר לדעת... יש פרשנויות עקשניות שאומרות שבשנה זו קיים סיכוי שלרבן ג
והיות ובזמן האחרון התעוררה פירצה של הבייתוסים שהם כופרים  שהושענא רבה יוצא בשבת!!!!תאמין מה השיקול... משום שאם ר"ה יצא ביום ראשון... יצא 
"ל תקנו שיום שביעי של ערבה דוחה שבת כדי לפרסמו שהוא מן התורה... ומהשיקול הזה יש לר"ג ומזלזלים במצות ערבה וטוענים שזה לא מדאורייתא.. לכן חז

. עיין סוכה כביכול "אינטרס" בהנהגה שהושענא רבה יצא בשבת, ולו בשביל שהערבה תדחה שבת... להוציא מלבם של בייתוסים שכופרים ומזלזלים במצוה זו..
ה בשבת, והבייתוסים לרוב תסכולם הלכו וכבשו את הערבות תחת אבנים כדי שזה יהיה מוקצה ולא יהיה אפשר לזקוף מג: שאכן כך אירע, שחל שביעי של ערב

עכ"פ הועדה המכינה נכנסה להילוך הכי גבוה... ו... וכעת ההיערכות בעיצומה לקראת העויילם הגדול שהולך להגיע   אותם, עיי"ש(
עליו שהוא היה מזרז את כולם לעלות לרגל... הוא דווקא היה עולה כבר לראש  לכאן לר"ה!!! אגב: אלקנה אבי שמואל שכתוב

 )כפי שמבואר בחז"ל שבר"ה נפקדה שרה רחל וחנה(השנה... 

אבל!!! תדע לך... שלמרות שרוב העויילם עולים כבר לר"ה... נכון שאף אחד לא רוצה להפסיד תקיעת שופר דאורייתא... אבל יש -
ורם שלנו כבר הודיע בבית הכנסת בשער בת רבים.. אני נשאר פה בראש השנה!!!! תנחש למה?? עם כל הכבוד יוצא מן הכלל... י

לתקיעת שופר... מצוה חביבה עד מאוד אחת בשנה... אבל ליורם יש דיר.. ובדיוק בערב ראש השנה זה הזמן ש"כבקרת רועה 
ת מעשר בהמה.. ויורם אמור להפריש כאן לא פחות משמונה עדרו מעביר צאנו תחת שבטו", וביום הזה, זה התאריך של הפרש

כבשים... והוא מתכנן להביא את כל העניים של העיר ולהאכיל אותם בשר שלמים בירושלים על חשבונו... חוץ מזה טוען יורם... 
שים יום כדי לתת הצטברו לי פה כמה וכמה בכורות שנולדו לי בחודש האחרון... ואני באמצע לטפל בהם ולגדל אותם עד שלו

מי יודע... אולי המצוות -אותם לכהן לכבוד חג הסוכות... שיהיה לו מה לשמוח ברגל בבשר שלמים... יורם עשה את השיקול ש
היקרות האלו לשמח את העניים ואת הכהנים ברגל... אולי הם משקל מספיק גדול מול תקיעת שופר... לכן החליט יורם... אני פה 

שים והאילים וקרניהם האחוזות בסבך..       אבל אם כבר  דיברנו על ראש השנה... בימים אלו מרנין לראות בראש השנה, עם הכב
את הגב המזדקף של העניים!!! סו"ס שוב אנו מתקרבים לשנת המעשר עני!!! בכ"ט אלול זו ההזדמנות האחרונה לשנה זו 

עני... זו הזדמנות אחת לשלוש שנים לשיקום משפחות של להפריש מעשר שני... ומא' בתשרי ואילך כל המעשרות הם מעשר 
העניים!!! שנה של מרווח נשימה לעניים... יש להם הכנסה מהצד שנקראת "מעשר עני" שמאפשרת להם להשתקם ולחזור 
למסלול..  עכ"פ כעת יש מגבית מיוחדת שגבאי הצדקה פונים לציבור שמשתוקקים כבר לרכוש ארבעת המינים... ומנסים 

נכון... אתה כבר רוצה לקנות אתרוג... אבל אם אתה תמתין עד אחרי ראש השנה... העניים  שימתינו!!!!תרים את הציבור לה
ירוויחו את המעשר עני של עשרות מיליוני האתרוגים שכלל ישראל רוכש וזה יכול להיות בשבילם סיפתח' טוב להתחיל את 

אם אנחנו נתעקש להקדים לקנות אתרוג לפני ראש השנה... אז אמנם אנחנו השנה על רגל ימין עם הכנסה יפה בצידה... אבל 
נרויח כמות גדולה של מעות מעשר שני... ומי לא משתוקק לעוד ועוד מעשר שני... אבל אדרבה... בשביל זה צדקה זה אחד 

נא  ה מעבירים את רוע הגזירה!!!זכרו!!! מכריזים גבאי הצדקה: תשובה ותפילה וצדקמהדברים שאנחנו צריכים בערב יום הדין... 
)מה שבטוח... בירושלים עצמה בודאי להתחשב בעניים ולאחר את רכישת האתרוגים ולקיטתם לאחר ר"ה... ו... ולך תהיה צדקה... 

ול ואם נטל נענו לקריאתם של גבאי הצדקה... כי בירושלים בלאו הכי אי אפשר לפדות מעשר שני... ואילו אתרוג של מעשר שני קיי"ל שלא יט
כשר... כך שאתרוג עצמו של מעשר שני זה לא כ"כ אידיאלי!!! ממילא בירושלים תמיד מעדיפים שהאתרוג יהיה מעשר עני ולא מעשר שני... כל 

 ההתרמה היא בעיקר מחוץ לירושלים ששם מדובר במעשר שני שחיללו על מעות(
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 בקרוב ממש
 מושגים בסיסיים בהלכה. -"למען לא נבוש..."

 . מה זה ה ש ל ו ם הזה???ני דרכי שלום..תר לשקר מפמו
שנה שעברה בחודש אלול, במדור זה נצמדתי לשער ג' 
בשערי תשובה, וכיון שהוא מדרג שם את כל המצוות 
והעבירות ששייכות אצל יהודי... הוחלט שאין לנו לא 

הקלות, את הלוקסוס ולא את הזמן לדבר על העבירות 
אלא להתחיל מיד מהעבירות שמדורגות במקום החמור 

 ביותר שעונשם הוא ש"אין לו חלק לעולם הבא", 
וכידוע רבינו יונה מונה את ארבעת הכתות: כת שקרים, 
כת ליצנים, כת חנפים, כת מספרי לשון הרע, שאלו הם 
העבירות החמורות ביותר שאינם מקבלים פני שכינה, 

בקצרה על כת ליצנים, וכת  שנה שעברה נכתב כאן
)למי שרוצה, יתכן חנפים, והפורשים מדרכי ציבור, 

 שתצא חוברת לקראת ר"ה שזה יהיה משוחזר שם...(
וכעת הגיע הזמן לפתוח את אחד הנושאים המבולבלים 

 והמורכבים ביותר, 
כת שקרים!!!! אסור לשקר!!! מי שמשקר אין לו חלק 

ד שמותר לשקר וכמובן שהמקום היחי לעולם הבא!!!
 זה רק מפני דרכי שלום... 

אני מוכרח לציין שהנושא הזה מאוד מאוד ---
מעורפל... כי אני לבד מצאתי עשרות ראיות מגמרות 
מפורשות שהיו תנאים ואמוראים שלפעמים לא אמרו 
את האמת... אם זה מחמת בושה, אם זה מכל מיני 

נקודתיים... ו... ולא תמיד היה שם דרכי שיקולים 
נו... אז איך באמת מצינו שאמורא שיקר מפני  שלום...

כיסופא? וכי ממתי כיסופא ובושה יש בה שיקול של 
ומוכרחים כנראה לומר: שמפני דרכי דרכי שלום???

שלום... זה לאו דווקא מריבה.. זה לא שיש פה 
יבה ואם סיטואציה שאם תגיד את האמת יהיה פה מר

תשקר יהיה פה שלום... אלא מאי?? שלום הכוונה היא 
לאנושיות!!! לנורמליות!!!! תאר לעצמך שיש איזה 
נודניק חסר טאקט שסימן אותי כמטרה והחליט להוציא 
ממני מידע שאני לא רוצה לשחרר... והוא מצמיד אותי 
לקיר ומוציא עלי נשק שקוראים לו: אמת!!!! כן.. אני 

... ואם ככה... מה שהוא רוצה הוא יכול הרי דובר אמת
להוציא ממני... באמצעות הנשק שקוראים לו דובר 
אמת... זה לא בא בחשבון!!! כמדומני שבדיוק על זה 

לא יתכן שכל  מפני דרכי שלום!!נאמר שמותר לשקר 
אחד יוכל לחוג על נשמתי ולהתעלל בי.. ואני אהיה 

 .. מובל כצאן לטבח רק בגלל שאני דובר אמת.
הכוונה מפני דרכי  -מותר לשקר מפני דרכי שלום

כמדומני שהמידע הזה מאוד חשוב... כי מי אבטחה!!!! 
שלא יודע את זה... ובטוח שברגע שאני מתחיל 
להתחזק במידת האמת... המשמעות היא שמרגע זה 
ואילך ניתן לכל נוכל ערמומי לחדור לפרטיות שלי... 

ויכריח אותי לומר את הוא פשוט יצמיד אותי לקיר... 
 לא!!!! לא!! ולא!!!!מה שאני לא רוצה... 

מסתמא לא כל אחד מבין למה אני כ"כ נסער ותקיף כשאני 
כותב שורות אלו... כי... כי יש אנשים חזקים בטבעם שהם 
יודעים ליצור גבולות ברורים שמי שקצת מנסה לחדור 
לפרטיות שלהם... הם מעמידים אותו במקום והוא מבין 
שסטופ!!! עד כאן!!! סוג האנשים האלו לא אמורים להבין 
על מה אני נסער... מה הבעיה?? תקטע את השיחה באמצע 

שאני וחברים שלי שייכים לסוג השני...  אז זהו!!!ושלום... 
הסוג הנחמד והזורם הזה שלא יודע להציב גבולות ולא יודע 
לסיים שיחות ולא יודע להעמיד אנשים במקום... ואם 

ישהו יתחיל לשאול שאלות ואני אתחיל להתחמק כדי לא מ
)ולא לפברק לו סיפור מצוץ מהאצבע שיספק את חרון אפו לשקר 

... זה... זה... זה נישט שייך... להגיד לי שאני מוכרח הארוך(
לומר את האמת במקום שאני לא רוצה לגלות... זה במילים 

שאני אחרות לומר ל"חפרן" שהוא יכול להוציא ממני מה 
אמת זה חותמו של הקב"ה...  וזה לא בא בחשבון!!!רוצה... 

ולא של אף אחד אחר... לא יתכן שבן אדם רע וחסר טאקט 
יוכל לעשות עם מידת האמת שלי שימוש לאינטרסים 

 האפלים שלו... 
לשקר...  ראסוכעת במקום להגיד ש עכ"פ למרבה האבסורד!!!

חשוב!!! כי  לשקר... ולענ"ד זה מאוד מתי מותראמרתי 
אותם אלו שמזדהים עם האופי שהזכרתי... הם פשוט 
עלולים להרגיש שהאמת היא האויבת שלהם... אם אני 
צריך להגיד את האמת לכל שואל ודורש... אז פתחתי כעת 
את הדלת וניתן לחדור לפרטיות שלי... אז זהו שלא!!! לא 

 רבתי!!!!!  
דרך עכ"פ בשבוע הבא אי"ה נתמקד בדובר אמת על 

 החיוב!!!!

 



“ 

 

 היתקע שופר בתש"פ והעם לא יחרדו בתשפ"א??!
מישהו ניגש אלי השבוע והתחנן לפני... תעשה טובה... תכתוב מה שאתה רוצה... רק לא על 
קורונה!!!! כן... זה כבר לא פעם ראשונה ולא שניה שמבקשים ממני ואני גם מבקש מעצמי 

 שלא לדבר על זה... 
אני לא מדבר מילה אחת על הקורונה... אבל אתה מרשה לי לדבר על אמרתי לו: אין בעיה!!! 

זה שהשנה אין אומן??? אין?? אפשר לדבר על זה ששלושים אלף יהודים שעד השנה נסעו 
איש  00.444לאומן... השנה לא..?? אתה מרשה לי לדבר על זה שבר"ה הקרוב יתכן שלא יהיו 

שה לי לדבר על זה שיתכן ויהיו אלפי מניינים בתפילות בביהמ"ד הגדול של גור...?? אתה מר
מאולתרים בר"ה ויו"כ וצריך להכשיר אלפי בעלי תוקעים חדשים ובעלי תפילה חדשים...?? 

 )ענף השופרות צובר תאוצה..(
בקיצור: עזוב!!! אני לא מדבר על קורונה... אין לי עסק עם הקורונה עצמה... היא לכשעצמה 

לא היה לי מה לדבר עליה!!! אבל יש אינספור השלכות  מאוד משעממת ומהרגע הראשון
שנגרמות כתוצאה ממנה שהם פוגשות אותנו ערב ובוקר וצהרים... ועליהם אי אפשר שלא 
לדבר כי... כי... כי שם החיים שלנו נמצאים... זאת אומרת: אם נרצה להגדיר את בשאלה 

 פועל יוצאנאה מכל דבר שהוא הלכתית... בא נשאל ככה: לו יצוייר שאדם הדיר את עצמו ה
מהקורונה.. תנסה לחשוב ממה הוא צריך לפרוש?? אסור לו לנגוע בשום עיתון שבעולם!!!! זה 
ברור... שלושת רבעי מהמניינים החדשים שקיימים היום הם נולדו איכשהו בעקבות הקורונה... 

רוע או שמחה הוא תשעים אחוז מהמניינים נולדו עקב סגירת שטיבלאכים למיניהם... שום אי
לא יכול להשתתף כי כל אופי האירוע מוכתב לפי הקורונה על כל השלכותיו... בקיצור: אדם 
שהדיר את עצמו הנאה מקורונה הוא מוגבל מאוד מאוד מאוד כי ההשלכות של הקורונה 

 אם ככה: אז על אותו משקל בדיוק:פוגשות אותנו בכל פינה!!! 
ים זה תאריך מסוים שיש לו התחלה וסוף... הוא מתחיל הימים הנורא הימים הנוראים!!!!

בא' תשרי ונגמר בכ"א בו... אבל תכל'ס... יש לו השלכה רב מערכתית לכל השנה כולה... בן 
אדם שיחליט לדבר כל השנה כולה על ימים הנוראים לא תוכל לגמרי להגיד עליו שנתקע 

נוראים... כל מה שקרה השנה וכל לו הדיסק... כי באמת הכל הכל הכל פועל יוצא לימים ה
מה שמתרחש כיום זו תוצאה ישירה לגזירה שנגזרה בימים הנוראים דאשתקד... 

שמסתמא היה אפשר לקרוע את רוע הגזירה אם היינו קצת יותר רציניים שנה שעברה...  
 הוא קצת צודק!!!זאת אומרת: חבר שלי שביקש ממני שאני אפסיק לדבר על הקורונה... 

נמאס לי לשמוע שכל דבר שקורה עכשיו זה כתוצאה מהקורונה... למרות שזה נכון... די... 
 זה נדוש... נמאס... אין לאף אחד כח לשמוע את המילה קורונה... 

וזו למיייעשה האמת האמיתית... גם  אבל!!!! יש משהו שעדיין לא נמאס לך לשמוע
 מה???-הקורונה בכבודה ובעצמה היא פועל יוצא... ל

אם השנה אין אומן... ואין חתונות... ורבבות אנשים מובטלים...  ים הנוראים!!!!!לימ
קורונה!!!! אלא מאי?? הכותרת היא:  לאובבידודים למיניהם... הכותרת של כל זה היא 
לא בסימן שאלה... אלא במנגינה של  היתקע שופר באלול תשע"ט והעם לא יחרדו!!

אנחנו בשנה שעברה לא נחרדנו מימים  !!!! עובדה!כן... העם לא נחרדועובדה וקינה... 
הנוראים... היינו עסוקים בספירת קולות של בחירות... היינו עסוקים במנדט עשירי או 

! לא נחרדנו... היינו עסוקים העם לא נחרדו!!!שמיני... ותכל'ס... עם יד על הלב 
ימים הנוראים דאשתקד!!!!  בפיצ'יפקעס... ואם יש היום קורונה... זה לא קורונה... אלא זה

שוב חוזרים וכעת אנחנו  שם נרדמנו...שם!! שם זה קרה... שם קרתה ההדבקה ההמונית... 
אנחנו שוב מגיעים לאותו ר"ה שבשנה שעברה נרדמנו  לזירת האסון של שנה שעברה...

 בו... וכעת אנחנו לא רוצים יותר להירדם!!!! השנה מוכרחים להתעורר...

 יהודים: ראש השנה מתקרב!!!! נקודה!!!
עם כל הכבוד לתחילת שנת הלימודים... עם כל הקושי והלוגיסטיקה בקפסולות 
ובבידודים ובמסכות ובחום המעיק... אנחנו נמצאים כעת בתקופה גורלית ומכריעה... 
שבשנה שעברה נפל עלינו טיל בראש השנה. נפל עלינו משהו כזה גדול גדול שקוראים לו 

ואם אנחנו רוצים שמשהו פה ישתנה לטובה... אנחנו צריכים כעת  וזה קרה אז!!!!קורונה... 
 לנשום נשיקה עמוקה... לחמם מנועים ולהיכנס להכנה ליום הדין ומהר!!!! 

השנה נפל דבר... השנה אנחנו לא יכולים לחכות לפריבילגיה האשכנזית שמתחילים ---
... השנה אנחנו במצב חירום!!!! השנה הסליחות לזעוק סליחות רק בשבוע שלפני ר"ה

נאמרות מתוך מסיכה!! סליחות שנאמרות מתוך מסיכה... זה סליחות בנוסח אחר... קיטל 
עם מסיכה זה... זה ממש כהן מרובה בגדים... זו עבויידה אחרת... יש לה כללים משלה.. אי 

 אפשר להישאר עם אותם זמני תפילות ועם אותה שאננות... 
כל החילונים האלו שאחראים על הקורונה... אם זה הפרוייקטור הזה  י רוצה שתבין:אנ

כמה וכמה והמנכ"ל וקבינט הקורונה וכל שום וחניכה דאית להו'.. כל אלו כבר מדברים 
הם  פתאום חשבתי לעצמי!!! רגע רגע... הם!!!!על התפילות בימים הנוראים...  שבועות

על התפילות בימים הנוראים... הם מבינים שלתפילות מבינים שצריך כבר עכשיו לדבר 
של ימים הנוראים עלולה להיות השלכה מרחיקת לב של הדבקה כ"כ המונית... שצריך 

 לשבת על זה כבר עכשיו בכובד ראש...  
יש השלכות הרבה הרבה הרבה אז אני??? אני אמור להבין שלתפילות של ימים הנוראים 

"תפילת הערער" של ימים הנוראים היא היא  כת...יותר משמעותיות ומרחיקות ל
הההתפילה של "דור אחרון" שמעלה את זכרון כל הזעקות וכל הסאת יגון וכל השברון לב 
שעבר עלינו בשנה האחרונה... התפילות של ימים הנוראים משליכות על הגורל של 

 כככככל שנת התשפ"א מרשית השנה ועד אחרית שנה... 
האם גם אני מכנס את קבינט הקורונה שלי?? האם גם אני יושב  אז אני?? איפה אני??

בכובד ראש וקורא מספרים... ומסיק מסקנות ומפיק לקחים מה ה' רצה ממני בשנה 
לא כל כך... אני עסוק בלהגיד  -לא... עם יד על הלבהאחרונה ולאן פני מועדות להבא?? 

ונה... תנו לי לחיות... לא מעניין אותי עכשיו לא שנמאס לי... תעזבו אותי עם הקור
מאומתים ולא מבודדים... תסכים איתי שגם רוני גמזו יודע להגיד שנמאס לו... אבל היות 
והוא קיבל את השם "פרוייקטור" אז הוא חייב לגשת לנושא בכובד ראש וביסודיות!! 

ר של הרבש"ע... אני בתור יהודי, ואני הוא הפרוייקטו אז זהו!!! שאני יהודי מאמין!!!נכון?? 
אני אחד מהכמה אנשים הבודדים בגלובוס שיש לי תקשורת ישירה עם בורא עולם ואני 

 מבין שהכל בגזירת עליון ואם השנה היתה לנו קורונה, ה' רוצה מאיתנו משהו!!! 
והיות ואני שייך לעם הנבחר הפצפון הזה שרק הוא מבין עניין ורק לו יש תדרים 

מול בורא עולם... אז אני פרוייקטור!!! אני מוכרח לגשת לזה בצורה  ישירים
 יסודית... ולא להגיד נמאס לי ולהמשיך הלאה... 

 פרוייקטור שבונים עליו ותולים בו תקוות לא מדבר ככה... 
בן שלו שמכיר בו... שאני אזהה -אבא שבשמים בונה עלי!!! הוא בונה עלי כ

שאני משהו בשנה האחרונה!! והוא מצפה ממני  שהוא דיבר איתנו ורצה מאיתנו
ולא אהיה עסוק בלהסתדר בצל הקורונה כמו גוי שהראש  אעשה משהו עם זה...

 שלו נמצא באדמה... משפחות האדמה... 
אני רוצה שתבין: בחודש ניסן האחרון אף אחד מאיתנו לא נשאר שווה נפש ---

יבה... כל אחד הגיב בצורה שלו... מול הקורונה!!! כולנו היינו סוערים ונרגשים סב
אחד הגיב בפאניקה... ואחד הגיב בהכחשה... ואחד הגיב בתקווה גדולה שהנה... 

לא כ"כ משנה מה עוד שניה המשיח מופיע... ואחד הגיב בחיזוקים ותפילות... 
אבל מה שבטוח... אף אחד לא נשאר אדיש... אם אתה זוכר  היתה התגובה!!!

ורונה כולנו עמדנו דרוכים ונפעמים מול ההתפתחות בחודש הראשון של הק
הכ"כ דרמטית שעוברת על הגלובוס כולו... ואילו כעת?? כעת כולנו פתאום 

כי די... התרגלנו לזה... למדנו לחיות עם זה...     כן... לגיטימי אדישים... ולמה??? 
שמה זה אומר??? אז זהו!!! שעכשיו הולך ומתקרב יום הדין!! ש... ש.. ש.. ביותר...

שגם אם התרגלנו כבר לחיות בצל הקורונה... אבל כעת מגיע משהו אחר!! כעת 
מגיע ראש השנה!!! זה אותו ראש השנה שבשנה שעברה בעיצומו של אותו יום 
נגזר שיהיה קורונה!!!! בכל מדינה ומספר המתים והמאומתים שלה... כל בית 

ות הכלכליות והנפשיות הפרטני יהודי ומספר הבידודים שלו... ומספר ההשלכ
ואת הראש השנה הזה אנחנו פוגשים כעת  פ ע ם   ר א ש ו נ ה  מאז שלו... 

אליו אנחנו עדיין לא התרגלנו... אולי לקורונה התרגלנו...  תחילת הקורונה!!!!
שאנחנו  הפעם הראשונהאבל ליום הדין הגדול הזה שבו נגזר הקורונה... זו 

כי בר"ה של שנה שעברה בכלל לא דמיינו מה עומד  עומדים במפתן שלו!!!!
לקראתנו... ואילו בחודש ניסן שכולנו היינו בפאניקה אליבא דאמת הכל כבר 
היה אלטע זאכען... הכל כבר נגזר בר"ה ואליבא דאמת לא היה כ"כ מה לדאוג... 
ואילו דווקא עכשיו!!!! דווקא עכשיו כשאנחנו מגיעים שוב לראש השנה הזה... 

עכשיו זה הזמן להיכנס לדריכות... עכשיו זה כבר לא  אם כבר... אז עכשיו!!! אז
עוד איזה חודש נוסף של קורונה האין קורונה אער... אלא ערב יום הדין שבו 

 התחיל ונגמר גזירת הקורונה... 
 זה... זה לא פשוט!!!! לא פשוט בכלל... 

מה עושים  ... הלאה... מה???ו... תכל'ס... הצלחת להכניס אותי לדרמה... נונ---
להתחיל כבר עכשיו להתכונן ליום הדין!!! בדרך כלל  עכשיו?? מה למעשה???

בתחילת חודש אלול זה עדיין מוקדם... עכ"פ ככה זה בתחושה... בפרט 
 לאשכנזים שיש לנו במוצאי מנוחה קדמנוך תחילה... אז מתחיל עונת הסליחות!!

 סליחות אנחנו אומרים: אז זהו... שאם כל שנה ביום א' ד
 זוחלים ורועדים מיום בואך, חלים כמבכירה מאימת דינך, 

אז השנה אנו מבינים את המשפט הזה קצת יותר מכל שנה אחרת... השנה יש 
למשפט הזה משמעות מוחשית וקרובה ללב, קצת יותר מכל שנה... אם ככה... 

השנה מומלץ לקחת  אז אם כל שנה הספיק לנו להגיד את שבוע לפני ר"ה... אז
את המשפט הזה קצת יותר מוקדם... כדי שנספיק להתכונן קצת יותר... לפחות 

 יותר משנה שעברה...
פשוט להיכנס לאימת הדין!!! לא לאימת הקורונה... אלא לאימת הדין... להבין 

 שזה קרה בשנה שעברה!!!! ואם ככה זה רציני... 
ים שהשנה הזו היתה מפתיעה!! וכעת נעבור למשפט המרגיע: כולנו מוד---

מפתיעה בכיוון השלילי!!! אף אחד לא חלם איזה שנה לא שגרתית הולכת 
לעבור עלינו... דווקא הבעל תוקע תקע מצוין... דווקא הש"ץ בכלל לא זייף... כל 
הניגונים היו כמו כל שנה... התפילה נגמרה בשעה __ כמו כל שנה... היא גם 

הסימנים היו מצויינים... הקציצות של הכרתי התחילה באותה שעה... גם 
והסילקא כמו תמיד היו טעימים או שלא... לא.. לא היה משהו מיוחד.. לא היה 
בר"ה שום סימנים מיוחדים איזו סערה הולכת להתרגש עלינו השנה... ו.... ו... וזה 

דו אז על אותו משקל בדיוק!!! במידה טובה מרובה... על זה נאמר: ופח  קרה!!!!!
אל ה' ואל טובו!! בדיוק כמו שלא דמיינו איזה שנה קשה הולכת להיות וזה 
קרה... באותה מידה... אתה לא מדמיין איזה טוב יכול להיות לך בשנה הבאה... 
וזה יכול לקרות!!! כן... ראש השנה זה יום של איפוס הגדרות ולכל כיוון... אני 

)היו לי גם כל קא די מדוכדך... יכול לספר לך שהיה ראש השנה אחד שהייתי דוו

שלא דמיינתי לרגע איזה שנה טובה הולכת  מיני סימנים שהתפילה שלי לא רצויה(
להיות לי... הורעפתי דווקא באותה שנה בחסדים אינסופיים... וכמובן היה גם 

ראש השנה הוא יום של איפוס הגדרות ולכל כיוון!!! השנה זה היה ההיפך... 
 )עכ"פ מצד צרות הכלל... באופן פרטי ברור שהיו הרבה ישועות וחסדים...(לכיוון השלילי.. 

ובאותה מידה זה יכול גם להיות לכיוון החיובי... וזה תלוי במעשים שלנו... כן... 
ראש השנה זה אחד הימים היחידים שחז"ל בתשובה ותפילה וצדקה שלנו... 

הוא יום שתלוי אומרים באופן חד משמעי ובלתי משתמע לשתי פנים... ש
מי שחוזר בתשובה ולוקח את הימים האלו  במעשינו!!!! נטו במעשינו!!!!

ברצינות... הוא מסדר לעצמו את השנה... כן... בא נדבר עברית... מסדר לעצמו את 
אז בבקשה... במקום להיות עסוק בלסדר את החיים מול כל מיני   השנה... 

תשועה... עזוב נא בן אדם עזוב נא... לך לכתובת נדיבים ובני אדם שאין להם 
הנכונה!! ולתאריך הנכון!! זה הזמן!!! עורו!!! עורו ישנים משנתכם... בן אדם מה 

 לך נרדם? קום קרא בתחנונים.....

 ש

6 


